
n6, Arte Plastice, Conservator. Ve
nise moda culturalizării maselor. 
Însa aici, sub umbrela protec
toare a artei studenfe�i, se facea 
teatru de cea mai buna calitate. 

"Cei mai deosebiti erau studentii 
de la Arhitectura" - marturiseşte 
Catalin Naum. "Podul" era - ca şi 
acum - tot timpul deschis, deve
nind un soi de club unde putea 
veni orice tânar atras de arta sce
nic6.  Au avut loc şi mici drame, 
când, îndragostindu-se pân6 în
tr-atât de profesia de ador, unii 
studenti par6seau şcolile în care 
studiau, pentru a se angaja în 
teatre. Este cazul lui George Dra
gulescu, care a renuntat la Arte 
Plastice, devenind şi ramânând 
pentru totdeauna ador la Reş�a, 
al lui Vasile Nedelcu - absolvent 
al Facultatii de Geologie, dar 
care a jucat ani de zile pe scenele 
teatrelor din Reşita şi Braila, 
sfârşind prin a absolvi şi seqia de 
Regie a A.T.F., al Mioarei Târzioru 
- absolventa de Filologie, actrită, 
vreme de câteva stagiuni, la 
Reşita şi Brăila . . .  

"Aici nu s-a dat niciodata vreun 
concurs; singura deviza dupa 
care sunt selectionati membrii co
lectivului nostru este: Vine cine 
vrea, române cine poate!" - spu
ne Catalin Naum, dupa care a-

D omnule Preşedinte, stimofi 
concelăfeni, noi, oamenii 
de 1eatru din �nia, 

raportăm încheierea reformei in 
institufiile 1eatrale de stat. Pceoslo 
a fost implemento1ă rapid, simplu 
şi paşnic. 
S-au 'i'mp6J1it mai întOi nişte for
mulare, prin core persona lul teo
trelor era invitat să se auioevo
lueze. Şi nu oricum, d apredin
du-şi activitatea prin cind note 
separate, de la copacitolea de în
deplinire a complexităfii sarcinilor 
primite, la coeficientul de creativi
ktte. Artiştii romdni, în urma inves
tigării aten1e a propriului talent, a 
simJului de responsabilitate şi a 

dauga: "Şi iacata ca prin «Pod» 
au trecut şi Gheorghe Visu, 
Simona Maicanescu, Nataşa 
Raab, Stelian Nistor, Adrian 
Trrieni, Ma Navrot, Ana Ioana 
Macaria, dar şi Iosif Hertea, 
Viorica Petrovici, Puiu Antemir. . .  
Cât despre Claudiu Bleont, l-am 
descoperit într-o brigada artistica 
a unui l iceu german. L-am adus 
la «Pod» pentru ca aveam nevoie, 
într-un spectacol, de un copil firav. 
A prins drag de teatru, aşa ca 
l-am pregatit pentru admitere la 
I .A.T.C. Nu era uşor, pe atunci, sa 
devii student la Actorie, pentru ca 
erau doar doua-trei locuri pentru 
baieti şi cam tot atâtea pentru 
fete. Mai mult, în acelaşi timp şi 
chiar sub ochii mei, tot în «Pod», 
Petric6 Gheorghiu îl mţ'ldita pe 
Dan Puric. Emotiile au fost mari, 
dar de reuşit în primul an a reuşit 
Bleont" - conchide cu un zâmbet 
mucalit dascalul. 
Dupa 1 990, pe lâng6 "podarii a
devarati" - elevi, dar şi studenti din 
învatamântul extra-teatral - s-au 
apropiat de "Pod" şi studenti ai 
Facultatii de Teatru : Mina Cris
tescu, Alexandru Jitea, Eugen 
Draghin . . .  
La întrebarea ,;Ce-i învotati pe 
aceşti tineri?", Catalin Naum ras
punde cu simplitate: "Sa fie din şi 

activităJii din ultima Slagiune, s-au 
autoapreciat, într-un procent ce 
aminteşte de voturile cu core era 
reales "TTvarăşul", cu nota maxi
mă. /lv.J urmat apoi la nok;Jre 
două persoane desemnale de 
conducere să aprecieze adivi-
1atea colegilor: Ce-i drept, în 
acest punct o moi avut loc şi eate 
o mică dezl6nfuire de pasiuni şi 
orgolii: .. Cum, ăla mă no1ează 
pe mine, core . . .  ?". Apoi, nota 
finală o directorului .. core, ce să 
mai vorbim . . .  ". 
in sf6Jlit, deşi părerea tuturor 
despre sine era mult moi bună 
dec6t medii le rezultate, cu 
excepJia dJtorva conlesloJii, per-

niciodata lângă ceva. SO-şi res
pecte deopotriva şi partenerii de 
scena, dar şi pe maşinişti, sufleur, 
recuziter, maestrul de lumini" . . .  
Daca-1 întrebi care este deose
birea dintre podarii din trecut şi 
cei de azi, spune, tot zâmbind: 

"Este cea dintre un câine de 
curte, credincios, de care ai grija, 
care nu te paraseşte la greu şi 
unul fotos, de apartament", apoi 
rosteşte, aproape cu sfiala: "Deşi, 
din '90 încoace, sunt tot mai mul� 
cei care reuşesc sa intre de prima 
data la U.A.T.C., nu cred ca am 
vreun merit personal în izbânda 
lor. Nu i-am supus niciodata 
emo�ilor vreunui examen, soco
tind ca sel�a naturala este cea 
mai potrivita unei astfel de profe
sii. Locul acesta are însa meritul 
sau; aici au venit şi aici s-au putut 
descoperi pe ei înşişi multi tineri. 
Singura mea calitate a fost aceea 
de a-i îndemna sa se caute, sa 
înteleag6 ce e cu ei şi sa aleaga 
drumul care li se potriveşte. Cei 
care n-au facut cariera în teatru 
au continuat sa-I iubeasca şi au 
ramas pentru totdeauna legati de 
«Pod» şi de prietenii pe care şi i-au 
gasit aici" . 

Marinela Ţepuş 

sonalul 1eatrelor de stat o occep
tat fOplul, inevitabil, că nu pot fi 
tofi tncodrofi, cum or fi norma l, la 
cofegorio maximă. lor principalul 
e că în urma aceslei oc::Jiuni de 
reformă nimeni nu o fost dat 
afară, ba dlior salariile ou aescut 
un pic. 
Vă dorim şi dumneavoastră, 
Domnule A-eşedlnte, stimofi con
celăfeni, să treceJi cu bine încer
carea reformei şi să ne revedem 
cu bine pe celălalt mol 1ot împre
ună, egali şi mulfumifi. 
În numele colectivului, 
regizor artistic cotegorio III cu 2, 

Theoclo....crtsdan Popescu 

https://biblioteca-digitala.ro




